
Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 30. november 2004 følger hermed – i 5 
eksemplarer – familie- og forbrugerministerens svar på spørgsmål nr. 12-15 (L 85 – bilag 7).

Spørgsmål 14: 
”Ministeren bedes kommentere Pia Kristensens udtalelse under 1. behandlingen, om at to 
pladsanvisere ifølge Det Kommunale Kartels interviewundersøgelse siger, at de kommunale tilbud i 
dag opfylder langt de fleste borgeres behov.”

Svar:
Pia Kristensens udtalelse vedrørte, hvor mange privatinstitutioner man kan forvente vil blive 
oprettet.

Som nævnt i svaret på spørgsmål 11 er det svært på forhånd at sige, hvor udbredt 
privatinstitutionerne bliver. Men jeg mener, at muligheden skal være til stede for at private 
leverandører kan oprette en privatinstitution som alternativ til de eksisterende dagtilbud. Dette er 
med til at sikre et større udbud, som forældrene frit kan vælge imellem.

Det er rigtigt, at dagtilbudsområdet allerede i dag er kendetegnet ved høj grad af variation, men jeg 
vil gerne gøre det endnu mere varieret. Det skal være muligt for fx forældre at etablere en vuggestue 
eller virksomheder at oprette en børnehave til deres ansatte. Med dette lovforslag er de ikke længere 
afhængige af en aftale med kommunen. Kommunen skal godkende institutionen, hvis den lever op 
til godkendelseskriterierne.
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